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Zápis č. 4 

z jednání Komise pro legislativu 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 13. 10. 2021 

 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

JUDr. Martin Budiš  

Martin Hlatký  

Mgr. Rostislav Hrdiborský  

Mgr. Petr Karlík Omluveni: 

Roman Karšulín Petr Haltmar 

Bc. Kamila Navrátilová Mgr. Dominika Kovaříková 

Mgr. Dagmar Nováková Mgr. Eliška Majorová 

Mgr. Martina Radkovičová   

Marek Stratilík Hosté: 

Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora  Mgr. Dalibor Horák 

Mgr. et Mgr. Ondřej Vlček   

Arnošt Vogel   

  

Program: 

1. Přivítání zúčastněných 

2. Jednací řád Zastupitelstva Olomouckého kraje  

3. Různé 
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Zápis: 

Jednání komise bylo zahájeno ve 13:30 hod..  

1. Přivítání zúčastněných 

Přítomné přivítal předseda komise pan Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora. Na úvod jednání 
představil předseda komise, přítomným členům komise garanta komise, pana Mgr. 
Dalibora Horáka, náměstka hejtmana. Mgr. Dalibor Horák poté předal přítomným 
členům jmenovací dekrety.  

2. Jednací řád Zastupitelstva Olomouckého kraje 

Předseda komise konstatoval, že komise na svém jednání dne 26. 4. 2021 
projednávala změnu Jednacího řádu Zastupitelstva Olomouckého kraje a vznesla 
několik připomínek. Upravený jednací řád byl ZOK schválen. Předseda komise uvedl, 
že nyní se předkládá další změna jednacího řádu, a to článku 7 odst. 6, a ocitoval 
navrženou změnu. Dále předseda komise podotkl, že ke změnám dochází rovněž v 
závěru jednacího řádu, ale zde jde pouze o nutné technické změny. Poté se 
přítomných členů komise dotázal na připomínky. 

Pan Marek Stratilík požádal o objasnění důvodů úpravy čl. 7 odst. 6 jednacího řádu. 
Předseda komise Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora požádal o vysvětlení důvodů náměstka 
hejtmana pana Mgr. Dalibora Horáka. Pan Mgr. Dalibor Horák informoval, že změna 
by měla reagovat na situaci z posledního jednání zastupitelstva kraje, kdy návrh člena 
zastupitelstva nebyl akceptován a vyvolání dohodovacího řízení nebylo vhodné z 
časových důvodů. Současně zdůraznil, že členové zastupitelstva nejsou nijak omezeni 
v podávání svých návrhů.  Pan Mgr. Rostislav Hrdiborský konstatoval, že na posledním 
jednání zastupitelstva skutečně taková situace nastala a  je potřeba ji řešit, přičemž 
rovněž zdůraznil, že tím není nijak dotčeno právo členů zastupitelstva předkládat své 
návrhy. Pan JUDr. Martin Budiš konstatoval, že změnu  jednacího řádu bere jako 
procedurální opatření, které by mělo umožnit dospět k nějakému závěru. Mgr. Dalibor 
Horák konstatoval, že v rámci jeho dlouholetého působení v zastupitelstvu kraje  
i města, byla situace na minulém zastupitelstvu výjimečná. JUDr. Martin Budiš dále 
poznamenal, že obvyklá praxe v zastupitelstvech je v případě návrhů členů 
zastupitelstva jednání před hlasováním přerušit a neformálně situaci projednat, ale  
v případě navržené změny jednacího řádu zastupitelstva kraje je to upraveno opačně. 
Tajemnice komise sdělila přítomným členům komise, že se podílela na konečné 
formulaci návrhu změny a podrobně vysvětlila rozdíl mezi současnou úpravou a nově 
navrženým zněním.   

Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora poté upozornil na výraz „klub“ použitý v navrženém textu 
a doporučil jeho upřesnění. Po krátké diskuzi členů komise o tom, že institut klubů je 
v jednacím řádu upraven v článku 11, navrhl pan Mgr. Marek Stratilík, aby byl v článku 
7 odst. 6 doplněn k pojmu klub odkaz na článek 11. Tajemnice komise upozornila, že 
výraz „klub“ se v jednacím řádu vyskytuje vícekrát. Paní Bc. Kamila Navrátilová uvedla, 
že dle jejího názoru výraz „klub“ postačuje. Tento názor podpořila i paní Mgr. Martina 
Radkovičová. Poté Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora navrhl, aby byl jednací řád v článku 5 
odst. 12, kde se výraz „klub“ vyskytuje poprvé, upraven začátek druhé věty takto 
„Pokud žádný z klubů členů zastupitelstva (dále jen „klub“) …“. Dále se Mgr. Ing. Bc. 
Tomáš Sýkora dotázal, zda má ještě někdo z členů komise nějaké návrhy. Nikdo z 
přítomných již další návrhy nevznesl. 

Předseda komise Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora poté nechal hlasovat o návrhu usnesení 
ve znění:  

„Komise pro legislativu doporučuje přijmout Jednací řád Zastupitelstva Olomouckého 
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kraje v předloženém znění s touto další změnou: 

Čl. 5 odst. 12 druhá věta: „Pokud žádný z klubů členů zastupitelstva (dále jen 
„klubů“ nebo „klub“) nepožádal o závěrečné vystoupení k danému bodu a nejsou 
evidovány žádné dosud nerealizované přihlášky dle článku 6 odst. 2 jednacího řádu, 
hlasuje se o tomto návrhu bezprostředně po závěrečné výzvě předsedajícího ke 
vznesení posledních připomínek.“  

O navrženém usnesení proběhlo hlasování s výsledkem: Pro/12, Proti/0, Zdržel se/0. 
Usnesení bylo přijato. 

3. Různé 

Tajemnice komise sdělila přítomným členům komise, že jim budou e-mailem  
rozeslány dokumenty Olomouckého kraje k ochraně osobních údajů, a to Směrnice 
Rady Olomouckého kraje č. 2/2018, kterou se vydává Systém zpracování a ochrany 
osobních údajů, a Směrnice Olomouckého kraje, kterou se vydává Systém řízení 
bezpečnosti informací. Členové komise musí při práci s osobními údaji v rámci činnosti 
komise postupovat v souladu s těmito dokumenty a obecnými právními předpisy. 
Tajemnice požádala členy komise, aby se seznámili s obsahem dokumentů do přístího 
jednání komise, kde pak potvrdí seznámení se s obsahem dokumentů svým podpisem. 
Případné dotazy mohou členové komise zasílat tajemnici komise, která je následně 
předá manažerovi kybernetické bezpečnosti nebo pověřenci pro ochranu osobních 
údajů. 

Předseda komise informoval členy komise o tom, že do konce kalendářního roku 
počítá ještě minimálně s jedním jednáním komise. Po krátké diskuzi se členové komise 
shodli na konání příštího jednání komise dne 1. 12. 2021 ve 13:30 hodin. 

 

Jednání bylo ukončeno v 14:15. 

V Olomouci dne 13. 10. 2021 

………………………………. 
Mgr. Ing. Bc. Tomáš Sýkora 

předseda komise 
 

Přílohy:  Prezenční listina 


